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Nyomtatott és online sajtó 
 

Kövér László: Wass Alberttől napjainkig megtagadják az irodalmi kanonizációt 
2025. január 8. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Demokrata, Mandiner, maszol.ro 

Wass Albert életművét 1990-ig szigorúan elzárták a nyilvánosság elől, majd azóta napjainkig 

rágalmakkal illetik, tehetségét becsmérlik, és fintorogva megtagadják tőle az irodalmi 

kanonizációt - mondta az Országgyűlés elnöke szerdán Bonyhádon, Wass Albert születésének 

117. évfordulója alkalmából. Kövér László az író Széchenyi téri szobra előtt tartott 

megemlékezésen hozzátette: az elmúlt több mint három évtizedben magyarok milliói zárták a 

szívükbe, műveinek megismerése napjainkra a legolvasottabb magyar írók közé emelte. 

"Ennek ellenére a hazugság népe ma is megosztónak nevezi őt" - fogalmazott. A házelnök 

kiemelte, hogy 1920 után az erdélyi magyarság történelme talán legnagyobb, a megmaradását 

érintő kihívására készülődött, míg a megcsonkított Magyarországot mint államot 

életképtelenségre, a magyar nemzetet pedig szétszakítottságra ítélték az első világháború 

győztesei. A házelnök kitért arra is, hogy a január 12-i, dombóvári időközi országgyűlési 

képviselő-választáson Csibi Krisztinára, a Fidesz-KDNP jelöltjére, a Magyarság Háza 

igazgatójára "hárul a feladat, hogy bizalmat kérjen a kerület ötvennyolc településének 

választópolgáraitól, hogy az elhunyt Potápi Árpád által megkezdett országgyűlési képviselői 

munkát hittel és becsülettel folytathassa". Csibi Krisztina köszöntőjében emlékeztetett arra, 

hogy Wass Albert mellszobrát - Kolozsy Sándor alkotását - húsz éve, 2005. január 8-án 

állították fel Bonyhádon. Az író műveit sokáig sikerrel tartották távol az olvasóktól, de eljött a 

Wass Albert-reneszánsz, és "bízunk abban, hogy soha nem lesz tiltott szerző Wass Albert" - 

mondta. 

 

A székelyföldi, erdélyi intézményekkel való kapcsolat szorosabbra fűzéséről 

egyeztetett Hankó Balázs Székelyföldön 
2025. január 8. – MTI, Magyar Hírlap Vajma.info, maszol.ro, szekelyhon.ro 

A székelyföldi, erdélyi intézmények és a magyar kormány közötti jobb együttműködésről, a 

meglévő kapcsolatok szorosabbra fűzéséről egyeztetett kétnapos székelyföldi látogatása során 

Hankó Balázs kulturális és innovációs miniszter. Hankó Balázs szerdán az MTI-nek telefonon 

elmondta: kedden és szerdán székelyföldi elöljárókkal, kulturális és felsőoktatási intézmények 

vezetőivel találkozott. Kedden Hargita megye és Csíkszereda elöljáróival és Tánczos Barnával, 

a román kormány pénzügyminiszterével, miniszterelnök-helyettesével egyeztetett, szerdán 

Sepsiszentgyörgyön a Sapientia Erdélyi Magyar Tudományegyetem (EMTE) vezetőivel - Kató 

Béla püspökkel, a Sapientia Alapítvány elnökével és Tonk Márton rektorral - találkozott, és az 

erdélyi magyar magánegyetem ezután felépülő sepsiszentgyörgyi campusának a helyszínét is 

megtekintette. Hankó Balázs aláhúzta: az egyetem sepsiszentgyörgyi kara további fejlődést fog 

biztosítani a székelyföldi felsőoktatásnak és az erdélyi magyarságnak. Mint közölte, a 

találkozón a romániai egyetemek rangsorában jelenleg 24. helyen álló Sapientia egyetem azon 
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célkitűzéséről is szó esett, hogy bekerüljön a tíz legjobb romániai felsőoktatási intézmény közé, 

amit a magyar kormány is támogat. 

 

Nacsa Lőrinc: Duray Miklós az egyetemes magyarság felemelkedését szolgálta 
2025. január 8. – MTI, hirado.hu, Ma7.sk, Felvidék.ma, Demokrata, Vajma.info, Körkép.sk 

Duray Miklós azzal, hogy a felvidéki magyarság boldogulásáért dolgozott, az egyetemes 

magyarság felemelkedését szolgálta - szögezte le Nacsa Lőrinc, a Miniszterelnökség 

nemzetpolitikai államtitkára köszöntőlevelében, amelyet a Duray Miklós születésének 80. 

évfordulója alkalmából, a felvidéki Révkomáromban tartott rendezvényen olvastak fel szerdán. 

A két évvel ezelőtt elhunyt felvidéki magyar politikus és közíró emlékére tartott, a Szövetség a 

Közös Célokért (SZAKC) által szervezett rendezvényen felolvasott levélben a nemzetpolitikai 

államtitkár Duray Miklós személyiségét és életművét méltatta, rámutatva: Duray bátran és 

megalkuvás nélkül szólalt fel a rábízottak érdekében és profetikus alkat volt. Hozzátette, Duray 

Miklós azzal, hogy a felvidéki magyarság boldogulásáért dolgozott, az egyetemes magyarság 

felemelkedését szolgálta. Nacsa Lőrinc felidézte: Duray Miklós egy vele 2006-ban megjelent 

interjúban az őszödi beszéd és az utána zajlott események kapcsán azt mondta: ha a Gyurcsány 

kormány megünnepli 1956 évfordulóját, az halálos diagnózis lesz a nemzet számára, s ha abból 

lesz feltámadás, az főnixi lesz. "Nekünk, magyaroknak nem ismeretlen ez a főnixi helyzet. A 

nemzet számtalanszor támadt fel már hamvaiból. Sokan akarták a vesztünket, de mi, magyarok 

újra és újra az életet választottuk" - húzta alá Nacsa Lőrinc. 

      
Riogat a nacionalista sajtó: a román orvosoknak meg kell tanulniuk magyarul 
2025. január 8. – maszol.ro 

„Míg mi karácsonyt ünnepeltük”, az RMDSZ kemény eredményeket ért el – magyarázza egy 

román influenszer a TikTokon a hírt, amit „sehol máshol nem találsz meg” arról, hogy a román 

orvosoknak és asszisztenseknek meg kell tanulniuk magyarul. A Național nevű lap ennél 

bővebben fejtegeti, hogy az új kormányprogram szerint az egészségügyi alkalmazottaknak meg 

kell tanulniuk magyarul, ráadásul a román nyelv oktatását is egyszerűsítik a kisebbségieknek 

az RMDSZ nyomására. Az említett intézkedések azonban nem újak, vagy épp nem is igazak. 

Mindeközben valóban sikerült a kisebbségek számára újdonságot is beiktatni a 

kormányprogramba, amire viszont nem figyelt fel a román sajtó. 

 

„Kiváló a megítélésünk a parlamentben és nagyobb az RMDSZ súlya a 

kormányban, mint valaha” 
2025. január 8. – Nyugati Jelen 

Molnár András temesvári jogász, a Temes megyei RMDSZ elnöke, 2024. december 21-e óta a 

bukaresti parlamentben képviseli a bánsági magyar közösséget. A majláthfalvi születésű 

Molnár András tanulmányait a hatodik osztálytól a jogi egyetemig Temesváron végezte, 

jelenleg Újszentesen él, nős, három gyermek édesapja. A parlamentben újoncnak számító 39 
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éves magyar politikussal a Bukarestben szerzett első tapasztalatairól, képviselői feladatairól, 

az RMDSZ-frakció megítéléséről, az új összetételű képviselőházban tapasztalt hangulatról 

beszélgettek. 

 

Mivel szenátorrá választották, ezért lemondott Kovászna Megye Tanácsának 

alelnöke  
2025. január 8. – szekelyhon.ro 

A korábbi pedagógust, mentálhigiénés szakembert október 28-án választották meg a megyei 

önkormányzat alelnökévé. Egy hónappal később, a parlamenti választásokon az RMDSZ 

megszerezte a második szenátori helyet is Kovászna megyében, így Fejér László Ödön mellett 

Kondor Ágota is bekerült a szenátusi frakcióba. Az összeférhetetlenség okán az alelnök ezért 

lemondott a tisztségéről, ezt Kovászna Megye Tanácsának képviselői is jóváhagyták az idei 

évben először összehívott, szerdai ülésen. Gáj Nándor megyei tanácsos lesz a megyei 

önkormányzat alelnöke – tudta meg a szekelyhon.ro Tamás Sándor tanácselnöktől a Hankó 

Balázs miniszterrel folytatott találkozón.  

 

Eldöntötték az államfőválasztás új időpontját  

2025. január 8. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro, erdon.ro 

Döntött a kormánykoalíció a megismételt államfőválasztás időpontjáról: az első forduló május 

4-én, a második május 18-án lesz. A Nemzeti Liberális Párt közleménye szerint a közös 

államfőjelölt továbbra is Crin Antonescu – írta az Agerpres hírügynökség. Az elnökválasztás 

időpontjának kitűzésekor a koalíció figyelembe vette, hogy az első fordulót egy időben tartsák 

a több megyében esedékes időközi választásokkal (13 községben, Buşteni-ben és Zilahon 

polgármestert, Bihar megyében megyei tanácselnököt választanak), illetve el akarta kerülni 

azt, hogy a szavazás napja húsvétra vagy pünkösdre essen – indokolta a döntést a PNL. A 

közlemény szerint jövő héten a kormány elfogadja az elnökválasztás megszervezéséhez 

szükséges sürgősségi rendeletet és a vonatkozó határozatokat.  

         
A Magyar Szövetségnél a kisiskolák miatt aggódnak, szakmai találkozót 

sürgetnek 
2025. január 8. – ma7.sk, felvidek.ma, Új Szó  

A Drucker-féle bársonyos forradalom néven 2024 őszén bemutatott csomag 89 pontja közül, 

és a 2025-re meghatározott prioritások közül is az iskolák tervezett összevonása érinti 

legérzékenyebben a szlovákiai magyar közösséget. Szlovákiában 84 olyan középiskola van, ahol 

a diákok létszáma nem éri el a 100-at, ebből 17 a déli járásokban működik. A magyar 

alapiskolákra is az alacsony létszám jellemző, ezek kilencven százaléka kisiskola. 

Megszüntetésük azt eredményezné, hogy a diákok még nehezebben férnének hozzá az alap- és 

középszintű anyanyelvi oktatáshoz. A tervezett összevonásnak semmiképp sem lehet az az 

eredménye, hogy több magyar gyermek válasszon szlovák tanítási nyelvű oktatási intézményt. 
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Ha iskoláink jövőjéről döntünk, a regionális szintű különbségeket sem hagyhatjuk figyelmen 

kívül.  Gubík László szerint Tomáš Drucker oktatási miniszternek el kell fogadnia azt a tényt, 

hogy a hálózatszűkítés során a többségi szlovák és a nemzetiségi magyar tannyelvű alap-, 

középiskolák és gimnáziumok nem eshetnek azonos elbírálás alá. „A nemzetiségi iskolák léte 

nem szólhat kizárólag az anyagiakról“ – jelentette ki a magyar párt elnöke.  
 

Egy felvidéki új év méltó kezdete Duray Miklós komáromi emléktáblájánál 
2025. január 8. – ma7.sk, felvidek.ma, Új Szó 

 A Szövetség a Közös Célokért és a Kárpátia Sport Polgári Társulás 2025. január 8-án, a 

komáromi nagygyűlés 31. évfordulóján és Duray Miklós emléktáblája felavatásának első 

évfordulóján ünnepélyes keretek között koszorúzta a meg a felvidéki politikus, közíró, címzetes 

egyetemi docens emléktábláját.  Az eseményen részt vett Újvári Zoltán beosztott diplomata a 

pozsonyi magyar nagykövetség képviseletében, Gubík László, a Magyar Szövetség elnöke, 

Somogyi Alfréd, a Szövetség a Közös Célokért elnöke, a szervezet vezetői és képviselői, Kiss 

Róbert, püspöki helynök, valamint helyi és környékbeli civil, kutlurális és társadalmi 

szervezetek képviselői.  Nacsa Lőrinc, nemzetpolitikáért felelős államtitkár egészségi okok 

miatt nem tudott részt venni a megemlékezésen, de gondolatait Hideghéty Andrea, a Szövetség 

a Közös Célokért ügyvezető igazgatója tolmácsolta a jelenlevőknek. Az államtitkár 

hangsúlyozta Duray Miklós szerepét a magyar közösség érdekérvényesítésében és 

megmaradásában, valamint kiemelte, hogy életműve példaértékű a nemzetpolitikában, 

hozzátette: "Duray Miklósra mindenhol, ahol magyar ember él a világon, emlékezni kell." 

     
Emlékezés a madéfalvi veszedelemről Hertelendyfalván 
2025. január 8. – PannonRTV 

1764. január 7-re emlékeztek a hertelendyfalvi bukovinai székelyek. A madéfalvi veszedelem 

évfordulójáról minden évben megemlékeznek, hiszen a 261 évvel ezelőtt történt véres 

események ellenére az a nap a bukovinai székelyek születésnapjának is számít. A székelyföldről 

való kényszerű menekülés után ideiglenesen Bukovinában telepedtek le, innen a népcsoport 

elnevezése is. A történelmi folyamatok úgy hozták, hogy több, mint száz év után az új hazát is 

el kellett hagyniuk, és többszöri kirajzás után, ma a Kárpát-medence különböző részein 

telepedtek le. Az első kitelepítés az Al-Dunára történt 1883-ban, amikor a ma is ismert 

települések, Hertelendyfalva, Sándoregyháza és Székelykeve lett az idetelepültek otthona. 

Mindegyik közösség a mai napig fontosnak tartja bukovinai székely származását, és továbbra 

is őrzi hagyományait. 

 

Szakmai továbbképzés pedagógusoknak 
2025. január 8. – PannonRTV 

Háromnapos tanulmányutat szervezett az Észak-bácskai Magyar Pedagógusok Egyesülete, 

amely egy Erasmus+ projekten belül valósult meg négy ország, Magyarország, Románia, 

Szlovákia és Szerbia pedagógusai, szakértői részvételével. A szabadkai és zentai helyszínek után 
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kedden Bácskertesen, a helyi József Attila Általános Iskolában tartottak szakmai napot. Egy 

hároméves projektről van szó. Ezen belül online és offline események zajlanak. A fő 

projektvezető Magyarország Oktatási Hivatala, ahol a nyitókonferenciát is tartották, azóta 

pedig folyamatos workshopok, munkacsoportok alakultak ki - nyilatkozta De Negri Ibolya, az 

Észak-bácskai Pedagógusok Egyesületének elnöke, a projekt szerbiai koordinátora. A 

projektben résztvevő oktatási szervezetek évek óta szorosan együttműködnek - tudtuk meg 

Kiss Dávidtól, az Oktatási Hivatal főosztályvezetőjétől, az Erasmus+ projekt szakmai 

vezetőjétől, aki a széles körű program lényegéről, hatékonyságáról is beszámolt. 

 

Bemutatjuk a Nagybecskereki Egyházmegye új espereseit 
2025. január 8. – PannonRTV 

Msgr. Mirko Štefković, nagybecskereki megyéspüspök ft. Erős Mihályt, ft. Masa Tamást és ft. 

Szemerédi Pált nevezte ki a Nagybecskereki Egyházmegye új espereseivé, adta hírül 

közleményében az egyházmegye sajtószolgálata. A mandátumuk öt évre szól. Az új esperesek a 

püspöki hivatalban tették le hűségesküjüket. Mirko Štefković megyéspüspök mindannyiuknak 

áldásos munkát kívánt szolgálatuk végzéséhez, majd az esperesekre vonatkozó feladatkörökről, 

a különböző plébániák helyzetéről és az esperesi szolgálat fontosságáról beszélgettek. 

 

Idén 60 résztvevővel zajlik a magyarkanizsai téli tánciskola 
2025. január 8. – PannonRTV 

A tánciskola óráin hagyományosan a község nyolcadikos diákjai vesznek részt. A fiatalok a 

klasszikus és a latin-amerikai táncok mellett a néptánc alapjaival is megismerkednek. A téli 

szünet beköszöntével megkezdődött a tánciskola Magyarkanizsán, ahol a diákok különféle 

társastáncokat sajátíthatnak el. Az elmúlt hetekben szinte minden nap gyakoroltak, hogy 

tökéletesítsék lépéseiket. A fiatalok lelkesen vetették bele magukat a tánctanulásba. Az órák jó 

hangulatban telnek, miközben egyre magabiztosabbá válnak a parketten. A magyarkanizsai 

tánciskola több évtizedes múltra tekint vissza, 1984 óta minden évben megrendezik az oktatást. 

Az évtizedek során a tánciskola szerves részévé vált a helyi fiatalok közösségi életének. Cseszkó 

Károly 41 éve vezeti lelkesedéssel és elhivatottsággal a fiatalokat. 

      
A nehézségek ellenére is kitart a Munkács környéki magyarság 
2025. január 8. – Karpat.in.ua 

A Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség a továbbiakban is kitart és támogat minden olyan 

kezdeményezést, amelyek hozzájárulnak nemzeti közösségünk fejlődéséhez és 

megmaradásához, emelte ki stábunknak adott évértékelőjében, Gulácsy Géza a központi 

szervezet alelnöke, a KMKSZ munkácsi középszintű szervezetének elnöke. Munkácson és a 

vonzáskörzetébe tartozó településeken is érezhetőek a háború miatti nehézségek, viszont ezek 

ellenére is minden előre betervezett programot meg tudtak tartani 2024-ben, ami hozzájárul 

ahhoz, hogy a helyi magyarok érezzék, nincs elengedve a kezük. A programok között kiemelt 

hangsúlyt kapott az emlékhelyek kialakítás, ennek jegyében hoztak létre egy kisebb 
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emlékparkot Beregrákoson, a település neves szülötte, az egykori komikus, Salamon Béla 

tiszteletére, akitől olyan szállóigék maradtak ránk, mint „Ha én egyszer kinyitom a számat, ha 

én egyszer elkezdek beszélni”, „Lepsénynél még megvolt”, vagy a „szintén zenész”. Az 

emlékpark kialakítását a helyi alapszervezettel közösen valósították meg. 

 

Kárpátalján töltötték téli vakációjukat a budapesti ukrán–magyar iskola tanulói 
2025. január 8. – Karpat.in.ua 

Véget ért ukrán gyerekek első csoportjának kárpátaljai vakációja, akik a budapesti ukrán–

magyar iskolában tanulnak. Öt teljes napot töltöttek vidékünkön: kirándulások, aktív 

szórakozás, többnemzetiségű vidékünk különböző régióinak autentikus konyhájával és 

karácsonyi hagyományaival ismerkedhettek meg. Ellátogattak Munkácsra, Beregszászba, 

Husztra, Velétére, Técsőre, Tiszaborkútra, Aknaszlatinára, Rahóra, Nagybocskóra, 

Kőrösmezőre. Termál fürdőkben úszhattak, felmásztak egy hegyi vízeséshez, megnézték az 

egyedülálló Sztrukivi templomot és még sok kalandban volt részük. Mivel hamarosan újra 

megkezdődik a tanítás, atlaszokat, tankönyveket ukrán nyelvből, irodalomból, történelemből 

és más tantárgyakból kaptak, amelyekre az intézménynek szüksége van az ukrán gyerekek 

színvonalas oktatásának megszervezéséhez, számolt be Miroszlav Bileckij, a Kárpátaljai 

Megyei Katonai Adminisztráció vezetője. 

 

Ausztriai segítség a Görögkatolikus Karitász számára 
2025. január 8. – Karpat.in.ua 

Az orosz-ukrán háború kitörése óta jelentősen nőtt a rászorulók száma országszerte. A 

Munkácsi Görögkatolikus Egyházmegyei Karitász minden igyekezetével azon van, hogy 

segítsen, ahol csak tud, ebben pedig nagy szerepet játszanak a külföldről érkezett felajánlások 

is. Peter Zidar ausztriai diakónus rendszeresen ellátogat Kárpátaljára, hogy a helyben gyűjtött 

adományokat elhozza vidékünkre. A szervezet számára minden támogatás fontos. A főként 

tartós élelmiszerből álló egységcsomagok mellett gyakorta kapnak orvostechnikai 

segédeszközöket, valamint felnőtt pelenkákat is, aminek külön örülnek, hiszen ezek sokszor 

megfizethetetlenek azok számára, akik ezt igénylik, mondta Szkoropádszky Péter, a 

jótékonysági alapítvány igazgatója.  

  
30 éves a lendvai magyar önkormányzat 
2025. január 8. – Nepujsag.net 

Megalakulásának 30. évfordulóját ünnepelte 2024 decemberében a Lendva Községi Magyar 

Nemzeti Önkormányzati Közösség (LKMNÖK). A jubileum alkalmából köszönetet mondtak az 

egykori elnököknek, emléklapokat osztottak ki az együttműködő szervezeteknek. A kerek 

évfordulót a közösség megalakulásának napján ünnepelték meg. A rendezvényen Horvat Tomi, 

a közösség jelenlegi elnöke mondott ünnepi beszédet, amelyben hangsúlyozta, a magyar 

önkormányzat létrejötte nemcsak a lendvai magyarság, hanem az egész község életében 

mérföldkőnek számított, mert annak ellenére, hogy számos megpróbáltatásnak és kihívásnak 
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kellett eleget tenni a magyar nyelv használata, a magyar oktatás ügyében és egyéb területeken 

is, a szervezet összekötő erőként tevékenykedik már három évtizede. Az ünneplő közönséget 

köszöntötte Magyar János, Lendva Község polgármestere is, aki hangsúlyozta, az LKMNÖK 

fontos mozaikdarabja a községnek. Ana Komac, a Nemzetiségi Hivatal megbízott igazgatója, 

valamint Czikó Anita lendvai konzul a magyar kormány Nemzetpolitikai Államtitkárságának 

nevében köszönte meg mindenkinek, aki a három évtizedben tett a magyarság 

megmaradásáért. 

 

Életre kelt a MURABA alap   
2025. január 8. – Nepujsag.net 

A MURABA Európai Területi Társulás (ETT) programbizottságának decemberi ülése után 

küldték el az illetékes magyar és szlovén kormányhatóságoknak a Muravidék–Rábavidék 

fejlesztési program keretében az 1–1 millió euró kifizetéséről szóló kérvényeket, és nem sokkal 

később, december második felében a 2024-re szóló keretösszegek meg is érkeztek. Az említett 

összegből a Muravidéken a Lendvai Könyvtár felújítása és a Hodosi Ifjúsági Központ bővítése 

valósul meg, a program kivitelezése érdekében pedig 2025 végéig meghosszabbításra került az 

elszámolási határidő is. A programbizottság ülésén meghatározásra került a következő 1–1 

millió eurós támogatások projektjeinek előkészítése is, a Muravidéken előreláthatólag a 

szentlászlói Alvarium kínálatának a bővítése, valamint a domonkosfai tó szanálása és 

turisztikai felhasználása valósulhat meg. 

 

Közös asztalnál a kétnyelvűségi pénzekről 
2025. január 8. – Nepujsag.net 

A Dobronak Községi Magyar Önkormányzati Nemzeti Közösség Tanácsa (DKMÖNK) 

december 18-i rendkívüli ülésének határozatai értelmében kezdeményezi a tárgyalásokat az 

úgynevezett nemzetiségi pénzek arányosabb felosztásáról a községgel. A községi magyar 

önkormányzat tanácsa december 18-án rendkívüli ülésen vette napirendre a témát. Varga 

Teodor a tagoknak bemutatta a kétnyelvű ügyvitel és a nemzeti közösség tevékenyégének 

finanszírozási rendszerét, valamint hivatalosan is tájékoztatta a tanácsot a feljelentés tárgyáról. 

A feljelentő, illetve a tanács várja a hivatalos szervek megállapításait az ügyben. Majd a tanács 

hosszabb vita után, melyben egyetértettek abban, hogy a helyzetet orvosolni kell, három 

határozatot fogadott el. Levélben reagáltak az ügy kapcsán Dobronak Község részéről a 

médiában kommunikált, szerintük nem valós állításokra. Kezdeményezték a DKMÖNK, 

Dobronak Község Nemzetiségi Bizottsága és Dobronak Község Hivatalának együttes ülését, 

melyen tárgyalásokat kezdenének a „nemzetiségi pénzek” jobb felosztási arányáról, hiszen 

most a költségvetési támogatás 30 százaléka marad Dobronak Községnél, ami a legmagasabb 

arány a kétnyelvű területen 
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Dalba szőtt kötődés 
2025. január 8. – Nepujsag.net 

A Ringató immár tíz éve hozza közelebb egymáshoz a muravidéki magyar családokat. A 

magyarországi program helyi változata nemcsak a kisgyermekek zenei nevelésében játszik 

kulcsszerepet, hanem a közösségépítés egyik fontos eleme is lett. Az évek alatt sok családnak 

vált a Ringató a mindennapok örömteli részévé, erősítette a magyar identitást és a magyar 

nyelvhez fűződő kapcsolatot. A Ringató muravidéki elindítását Gróf Annamária szorgalmazta, 

aki mélyen elkötelezett a magyar nyelv és kultúra iránt. – Amikor felkértek, hogy legyek 

szaktanácsadó a szlovén–magyar bilaterális egyezmény keretében, rögtön azt gondoltam, hogy 

a Muravidéken szükség lenne egy magyar nyelvű programsorozatra, amely a legfiatalabb 

korosztályt célozza meg – emlékszik vissza Annamária.  

 
 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. január 8. – Kossuth Rádió 

 

Marosvásárhelyen a Kultúrpalota nagytermében emlékeztek meg kedd este a madéfalvi 

veszedelem 261. évfordulójáról és a vérengzést megelőző székely ellenállás időszakáról. A 

Siculicidium története, a székelység véráldozata a fájdalmas veszteség ellenére mindenekelőtt 

a székelyek helytállását, a közösség erejét példázza, amelyre ma is nagy szükség van, a 21. 

század számos kihívása közepette - hangsúlyozta az emlékrendezvényen Szili Katalin, 

miniszterelnöki főtanácsadó. Őt halljuk elsőként Erdei Edit-Zsuzsánna összeállításában. 

 

2025-ben is felfokozott a politikai közhangulat Szlovákiában. Ez kell, hogy arra ösztönözze a 

Magyar Szövetséget, hogy gyorsítsa meg a párt modernizálására, átalakítására vonatkozó 

ígéreteit. Haják Szabó Mária összeállítása. 

 

Csíkszereda a legmeghatározóbb székelyföldi városok egyike, Hargita megye székhelye. Sokan 

a székelység egyik bástyájaként is emlegetik. A mintegy 40 ezer főt számláló, csaknem 80 

százalékban magyarok lakta városhoz kötődik többek között a csíksomlyói pünkösdi búcsú, az 

Ezer Székely Leány Napja hagyományőrző rendezvény, a Kárpát-medence legnagyobb 

eledelszentelése húsvétkor és a jégkorong. Így tehát a kis városban rendkívül pezsgő a 
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kulturális, vallási, oktatási és sportélet is. Az elmúlt esztendő sikereiről, kudarcairól, az idei év 

kihívásairól Korodi Attilát, Csíkszereda polgármesterét kérdezte Bíró István. 

 

Harmadik mandátumát tölti a Partiumi Keresztény Egyetem élén Pálfi József rektor. Hogy 

milyen évet zártak, és honnan hová jutott el az egyetem az elmúlt időszakban? A rektor úr erről 

is beszélt még advent idején munkatársunk, Ionescu Nikolett mikrofonja előtt. 

 

Hargita megye lesz Európa Gasztronómiai Régiója 2027-ben. Ez a cím egy újabb gasztronómiai 

pecsét az étlapjainkon, de a tálaláson és a kommunikáción még javítanunk kell – mondja 

Fazakas Szabolcs, a Mini Erdély Park tulajdonosa. A székelyföldi Hargita megye decemberben 

nyerte el hivatalosan a megtisztelő Európa Gasztronómiai Régiója minősítést. A spanyolországi 

székhelyű Nemzetközi Gasztronómiai, Kulturális, Művészeti és Turisztikai Intézet küldöttjeit 

még októberben fogadta a Hargita Fejlesztési Társulás. A vendégeknek bemutatták a régió 

gasztronómiai érdekességeit, idegenforgalmi különlegességeit. A többi között a gyergyói 

örmény konyhát és a sajtkészítőket, a csíkszeredai Mikó-várat, a működő malmot csakúgy, 

mint a homoródalmási csűréttermet és a székelyudvarhelyi málnás süteményeket. Geréb 

Krisztina összeállítása. 


